
PROTOKÓŁ NR VIII/2017
z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2014-2018 

w dniu 1 września 2017 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku 

Przed  rozpoczęciem  sesji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  przybliżył  z  historii  Polski 
informacje dotyczące tragicznych wydarzeń sprzed 78 lat, kiedy 1 września zaczął się tragiczny okres dla 
naszego kraju i świata.

Ad pkt 1
Otwarcie obrad sesji.  
Obrady sesji otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku Pan Edward Skalij witając wszystkich 
zebranych. 

Ad pkt 2
Stwierdzenie prawomocności obrad.  
Obrady były prawomocne, bowiem na sesji obecnych było 13 radnych. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
W obradach uczestniczyli także sołtysi  sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy obecności 
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3
Wybór sekretarza obrad. 
Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował radnego Krzysztofa 
Kopańskiego, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili. W głosowaniu za kandydaturą 
radnego Krzysztofa Kopańskiego do pełnienia funkcji sekretarza obrad było 13 radnych.

Ad pkt 4 
Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady zaproponował, aby w porządku obrad zaproponowanym w materiałach sesyjnych 
zamiast punktu 18 „Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Chojnickiemu 
w formie dotacji celowej na usuwanie skutków nawałnicy.” wprowadzić punkty 18 a „Podjęcie uchwały 
w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Gminie Brusy, położonej na terenie powiatu chojnickiego w 
województwie pomorskim, w formie dotacji celowej na usuwanie skutków nawałnicy.” oraz punkt 18 b 
„Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Czersk,  położonej  na  terenie 
powiatu  chojnickiego  w  województwie  pomorskim,  w  formie  dotacji  celowej  na  usuwanie  skutków 
nawałnicy.”

Radni w drodze głosowania 13 radnych „za” pozytywnie zaopiniowali tą propozycję zmiany w porządku 
obrad.

Ponadto Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu 33 „Podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/55/05 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 16 grudnia 2005 r.  
dotyczącej Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.”

Radni w drodze głosowania 13 radnych „za” pozytywnie zaopiniowali także tą propozycję zmiany w 
porządku obrad.

W drodze głosowania 13 radnych „za” radni przyjęli porządek sesji z uwzględnieniem proponowanych 
zmian. (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)



Ad pkt 5
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Radni  nie  wnieśli  uwag  do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  i  przyjęli  go  w  drodze  głosowania 
13 radnych „za”.

Ad pkt 6
Wręczenie Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego.

Przewodniczący  Rady  przywitał  Pana  Jana  Bobka  Przewodniczącego  Sejmiku  Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego przybyłego w związku realizacją tego punktu na obrady dzisiejszej sesji.
Następnie  przedstawił  informacje  o  zasługach  Pana  Mariana  Matuszczaka  na  rzecz  Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego, które wpłynęły na to,  że przyznano mu Odznakę Honorową za Zasługi dla 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

Pan Jan Bobek Przewodniczący Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego wręczył Panu 
Marianowi Matuszczakowi Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego i 
powiedział, że dziś jest dzień ważny dla Polski. Ważny jest jednak także dla Województwa Warmińsko-
Mazurskiego  i  Pasłęka,  bo  ma  dziś  zaszczyt  wyróżnić  Pana  Matuszczaka  za  ogromne  zasługi  dla 
województwa  warmińsko-mazurskiego.  W  imieniu  Zarządu  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego 
pogratulował Panu Matuszczakowi otrzymanego wyróżnienia, jednocześnie życząc żeby przydarzyła się 
znowu okazja, aby wręczyć to wyróżnienie kolejnemu z Pasłęczan. 

Ponadto  powiedział,  że  pełni  rolę  Przewodniczącego  Sejmiku  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego  od  czerwca  br.  Od  czterech  kadencji  jest  radnym  Sejmiku  Województwa  Warmińsko-
Mazurskiego. Podziękował Pasłęczanom za poparcie, bo to także dzięki ich poparciu pełni tą funkcję. 
Stwierdził, że gmina Pasłęk pozyskuje naprawdę duże środki unijne. Realizuje zadania służące poprawie 
jakości życia mieszkańców. Świadczy to o dbałości o gminę. Ponadto podziękował za wiele zaproszeń na 
imprezy kulturalne,  w których uczestniczy w miarę możliwości.  Zadeklarował  swoje uczestnictwo w 
obchodach Jubileuszu 720-lecia Pasłęka w dniu 9 września br.  

Następnie głos  zabrał  Pan Marian  Matuszczak,  który podziękował  za otrzymane wyróżnienie. 
Powiedział,  że pochodzi spoza Pasłęka. Z Pasłękiem związany jest od 1980 r. Stwierdził,  że stara się 
tylko wykonywać swoją pracę jak najlepiej potrafi. 

Kolejno głos zabrał Burmistrz Pasłęka, który w imieniu mieszkańców złożył na ręce Pana Jana Bobka 
Przewodniczącego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego podziękowanie za dobrze układającą 
się współpracę gminy Pasłęk z samorządem województwa. Podziękował mu za deklarację uczestnictwa w 
obchodach jubileuszu Pasłęka.  Ponadto powiedział,  że w dniu wczorajszym Marszałek Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego  podpisał  ze  Szpitalem  Powiatowym  w  Pasłęku  umowę  na  dofinansowanie 
budowy Ośrodka Rehabilitacji  Dziennej  i  Fizjoterapii  oraz Ambulatoryjnej  Opieki  Specjalistycznej  w 
ramach RPO na lata 2014-2020 na kwotę 1,7 mln zł. Natomiast w czerwcu br. pomiędzy gminą Pasłęk, a 
Samorządem  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  podpisana  została  umowa  w  sprawie 
dofinansowania  na  realizację  drugiego  etapu  budowy  sieci  kanalizacji  sanitarnej  Rogajny-Gryżyna-
Majki-Zielonka Pasłęcka na kwotę 1,95 mln zł. Podziękował za to, że jak pasłęcki samorząd o coś prosi 
to samorząd województwa zawsze jest przychylny. 

Pan Jan Bobek Przewodniczący Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego opuścił obrady sesji.

Ad pkt 7
Wręczenie nagród laureatom konkursów: „Najładniejsza posesja 2017” i „Aktywna, piękna i czysta 
wieś”.

Przewodniczący Rady poinformował, że konkurs na najładniejszą posesję 2017 r., ogłoszony został w 
dniu 14 marca 2017 r. Celem organizacji konkursu jest podniesienie walorów estetycznych i ogólnego 
wyglądu  Miasta  i  Gminy  Pasłęk  poprzez  animowanie  działań  i  promowanie  pomysłowości  oraz 
nowatorskich  rozwiązań  indywidualnych,  a  także  zespołowych  w  zakresie  urządzenia  posesji, 
przeznaczonych  do  zamieszkania.  Konkurs  ten  ma  także  na  celu  kształtowanie  postawy 



współodpowiedzialności mieszkańców za miejsca zamieszkania i wizerunek lokalnego środowiska oraz 
Miasta i Gminy Pasłęk. 

Komisja w składzie Henryk Żukowski – przewodniczący komisji, Grzegorz Orłowski – członek komisji,  
Kamila  Tuniewicz  -  członek  komisji,  Kamila  Misiurek  –  członek  komisji  w  dniach  27-28  czerwca 
i  4  lipca  2017 roku dokonała  przeglądu posesji  zgłoszonych do konkursu  „Na najładniejszą  posesję 
2017”. Komisja oceniała posesje w kategorii najładniejsza posesja indywidualna i w kategorii wspólnot 
lub spółdzielni mieszkaniowych.

W  kategorii  najładniejsza  posesja  indywidualna:  I  miejsce  i  nagrodę  w  wysokości  1000  zł 
otrzymali Państwo Marta i Kazimierz Konopaccy,  II miejsce  i nagrodę w wysokości 600 zł otrzymali 
Państwo  Helena  i  Henryk  Wasilewscy,  III  miejsce  i nagrodę  w  wysokości  400  zł  otrzymała  Pani 
Kazimiera Wielgo.

Wyróżnienia  i  nagrody  w  wysokości  100  zł  otrzymali:  Pani  Anna  Dłuszczakowska,  Pani 
Agnieszka Murzicz oraz Państwo Magdalena i Tomasz Lubak

W kategorii wspólnot lub spółdzielni mieszkaniowych I miejsce i nagrodę w wysokości 1500 zł 
otrzymała Wspólnota Mieszkaniowa ul. Wojska Polskiego 36 A i 36  B, II miejsce i nagrodę w wysokości 
1000 zł otrzymała Mała Spółdzielnia Mieszkaniowa „SATI” ul. Piłsudskiego 3 A, III miejsce i nagrodę w 
wysokości 500 zł otrzymała Mała Spółdzielnia Mieszkaniowa „Dom” ul. Piłsudskiego 7 A.
Natomiast wyróżnienie i nagrodę w wysokości 150 zł otrzymała Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-
Własnościowa „Pasłęczanka” ul. 11 Listopada 14.

Jednocześnie  z  konkursem  na  najładniejszą  posesję  2017  r.  zakończył  się  ogłoszony  przez 
Burmistrza  Pasłęka  konkurs  ,,Aktywna,  piękna  i  czysta  wieś”.  Do  udziału  w  konkursie  swoje 
uczestnictwo zgłosiły w regulaminowym czasie, tj.  do dnia 31 maja 2017 roku następujące sołectwa: 
Sołectwo Rydzówka, Sołectwo Zielony Grąd, Sołectwo Borzynowo, Sołectwo Majki, Sołectwo Robity – 
Osada,  Sołectwo  Rzeczna.  Kryteriami   oceny  konkursu  był  ogólny  ład  i  porządek  wsi,  rekreacja  i 
wypoczynek, działania  na rzecz ochrony środowiska,  ochrona,  pielęgnacja  i  kształtowanie krajobrazu 
przyrodniczego, dbałość o stan budynków użyteczności publicznej oraz osiągnięcia sołectwa w dziedzinie 
kultury i sportu. Komisja dokonała lustracji w terenie w dniu 6 lipca 2017 r.

I  miejsce i nagrodę w wysokości 3600 zł  otrzymało sołectwo Rzeczna, II  miejsce i nagrodę w 
wysokości 2700 zł otrzymało sołectwo Majki, III  miejsce i nagrodę w wysokości 1800 zł otrzymało 
sołectwo Robity-Osada. Wyróżnienia i nagrody po 500 zł otrzymały sołectwa: Zielony Grąd i Rydzówka.

Burmistrz wręczył wyróżnionym dyplomy i nagrody.

Ad pkt 8
Sprawozdanie z realizacji prac archeologicznych przy pasłęckim zamku.

Przewodniczący  Rady  przywitał  Pana  dr  Jacka  Wysockiego  Adiunkta  Wydziału  Nauk 
Historycznych  i  Społecznych  Uniwersytetu  Kardynała  Stefana  Wyszyńskiego  w  Warszawie,  który 
przybył na obrady sesji w związku z realizacją ww. punktu. Pan dr Jacek Wysocki był kierownikiem prac 
archeologicznych przy pasłęckim zamku. Przybliżył zebranym wyniki ww. badań, które prowadzone były 
w  okresie  od  3  lipca  do  10  sierpnia  2017  roku.  Uniwersytet  Kardynała  Stefana  Wyszyńskiego  w 
Warszawie  zabezpieczył  studentów,  którzy  prowadzili  prace  archeologiczne  w  ramach  praktyk 
studenckich. Byli oni wspierani ze strony gminy Pasłęk poprzez zabezpieczenie odpowiedniego sprzętu 
do badań. Wspierały ich także dodatkowe osoby do prac przy tych badaniach.

Zaplanowane  badania  miały na  celu  potwierdzenie  wykrytej  za  pomocą  badań geofizycznych 
liniowej  anomalii  występującej  na  głębokości  4-6  metrów,  biegnącej  od  zamku  do  kościoła  św. 
Bartłomieja.  Odwiert  geologiczny  potwierdził,  że  na  tej  głębokości  znajduje  się  ceglany  gruz. 
Podejrzewano, że są to pozostałości stropu zarwanego tunelu. 

W miejscu,  gdzie georadar wykrył anomalię wykonano wykop o głębokości 7 m. Okazało się 
jednak, że źródłem anomalii jest gruba warstwa ceglanego gruzu, która powstała w XIX wieku podczas 
zasypywania zamkowej fosy.

Do zasypania fosy użyto śmieci budowlanych, zwożonych z różnych miejsc Pasłęka. Gruz zsuwał 
się po stromym stoku i ułożył na dnie dawnej fosy. Podczas wykopalisk znaleziono też liczne dachówki i  



inne  przedmioty  ceramiczne.  Część  z  nich  ma  ślady spalenizny,  co  sugeruje,  że  do  zasypania  fosy 
używano materiału m.in. z pogorzelisk. Jednym z odkryć w tym wykopie jest urządzenie do zbierania 
wody opadowej z XIX wieku.

Nie było możliwości dalszego pogłębiania wykopu ze względu na silnie nawodnienie gruntu pod 
warstwą ceglanego gruzu. Nie udało się rozpoznać fosy do samego dna nawet za pomocą wierceń. Wykop 
poszerzono w kierunku wschodnim i natrafiono na sąsiadujący z fosą,  gotycki mur kurtynowy,  który 
zamykał kiedyś dziedziniec krzyżackiego zamku i jednocześnie stanowił wschodnią ścianę fosy. Jest to 
bardzo solidny mur w bardzo dobrym stanie, zakopany w ziemi przez okres około 200 lat. Wnętrze muru 
wypełnione  jest  gruzem  ceglanym  i  kamieniami  przesypanymi  warstwą  wapienną.  Przy  murze  tym 
znaleziono m.in. dwa średniowieczne bełty kusz, których w sumie znaleziono w wykopalisku aż cztery.

Zrobili też wykop na wschód w stronę zamku. Mieli nadzieję na ustalenie poziomu użytkowego. 
Okazało się, że poziom użytkowy jest około 3 metry poniżej obecnej warstwy gruntu. To, co obecnie 
widzimy jako parter, to być może było wcześniej piętro. Zamki w średniowieczu były podpiwniczone. 
Być może jest jeszcze jedna warstwa piwnic pod tymi,  które są obecnie dostępne. Przed zasypaniem 
wykopu mur kurtynowy zabezpieczono geowłókniną, aby jego korozja nie następowała zbyt szybko. 

Następnie  Pan  dr  Wysocki  zaprezentował  zdjęcia  ruchomych  obiektów,  które  są  obecnie 
poddawane konserwacji i opracowywane. Stwierdził, że można by pomyśleć o jakiejś ekspozycji tych 
obiektów. 

Burmistrz Pasłęka podziękował za współpracę w realizacji prac archeologicznych przy pasłęckim 
zamku  Uniwersytetowi  Kardynała  Stefana  Wyszyńskiego w Warszawie,  który Pan dr  Jacek Wysocki 
reprezentuje. Było to możliwe dzięki umowie podpisanej z ww. Uczelnią na realizację tych prac.

Zapowiedział, że zwróci się do Rady Miejskiej w Pasłęku, aby pozwoliła prowadzić dalej prace 
archeologiczne. Ponadto powiedział, że ruchome obiekty zabytkowe, które zostały znalezione podczas 
prowadzenia  wykopalisk  przy pasłęckim zamku,  muszą  zostać  zdeponowane w muzeum.  W Pasłęku 
mamy namiastkę muzeum – Izbę Historyczną w Bibliotece Publicznej w Pasłęku. Mamy pomysły jak ją 
przystosować na muzeum, ale Rada Miejska będzie musiała je zaakceptować. Stwierdził, iż ma nadzieję 
na dalszą współpracę z Uniwersytetem Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Warszawie.

Ad pkt 9
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w ostatnim okresie międzysesyjnym.  

Burmistrz Pasłęka Pan dr Wiesław Śniecikowski przedstawił sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w 
okresie od 30 czerwca do 1 września 2017 roku (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu)

W przerwie przedstawiania sprawozdania o godzinie 12.00, zebrani na sesji uczcili minutą ciszy rocznicę 
wybuchu drugiej wojny światowej. 

W odniesieniu  do  sprawozdania  z  prac  Burmistrza  Pasłęka,  radny Olbryś  zapytał  czy  do  Pasłęckiej 
Kapsuły  Czasu  można  przekazać  lokalne  czasopisma.  Burmistrz  powiedział,  że  regulamin  tego  nie 
przewiduje, ale myśli że nie będzie z tym kłopotu.

Ad pkt 10
Interpelacje i zapytania radnych.  

Pan  Damian  Olbryś  w  imieniu  mieszkańców  ulicy  Rzemieślniczej  poprosił  o  zabezpieczenie  w 
przyszłorocznym budżecie środków na budowę tej ulicy. W tegorocznym budżecie zabezpieczono środki 
na  wykonanie  dokumentacji  na  budowę tej  ulicy.  Ponadto  zwrócił  uwagę  na  zły  stan  ulicy  Wojska 
Polskiego. Stwierdził, że ma nadzieję na to, że z Zarządem Dróg Wojewódzkich uda się porozumieć w tej 
sprawie podobnie jak z Zarządem Dróg Powiatowych w sprawie remontu dróg powiatowych. 

Pan  Krzysztof  Kowal w  imieniu  mieszkańców  podziękował  władzom  Gminy  Pasłęk  i  Powiatu 
Elbląskiego za wykonanie remontu chodnika przy ulicy Limanowskiego. Ponadto stwierdził, że bardzo 
cieszy go to, że zmienia się ulica Firmowa. Zapytał jakie są perspektywy rozwoju biznesu przy tej ulicy.



Pan  Zbigniew  Cieśla podziękował  pasłęckiemu  samorządowi  za  pomoc  udzieloną  Powiatowi 
Elbląskiemu na wykonanie pierwszego etapu remontu drogi do Aniołowa i jednocześnie poprosił o drugi 
etap  tej  inwestycji.  Ponadto  poruszył  temat  zamontowania  znaków  turystycznych.  Poprosił,  aby 
skierować w tej sprawie pisma do ZDW i ZDP oraz zorganizować spotkanie w tej sprawie. 

Pani Teresa Czerska zwróciła uwagę na teren w pobliżu skrzyżowania ulicy Augustyna Steffena i ulicy 
Zamkowej,  gdzie  ludzie  toną  w błocie.  Poprosiła,  aby wykonać  w tym miejscu  chociażby chodnik. 
Przekazała Panu Burmistrzowi zdjęcie tego miejsca sprzed 88 lat.

Pan Marian Oskroba  zapytał czy na terenie naszej gminy rozważano w przeszłości podłączenie gazu 
ziemnego oraz czy jest na to szansa w przyszłości.

Pan Marek Łachmański poprosił, aby po zakończeniu budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Rogajnach 
zrobić porządek z drogami, które są w złym stanie. Poprosił o zabezpieczenie w budżecie środków na 
wykonanie dokumentacji dotyczącej remontu dróg w Rogajnach. 

Pan Krzysztof Kopański  zapytał ile osób zostało objęte opłatą adiacencką, która została naliczona dla 
mieszkańców osiedla Pasłęk Północ po wybudowaniu tam drogi. Ponadto zapytał ile osób dokonało tej 
opłaty, a ile osób złożyło odwołanie i z jakim skutkiem. 

Pan  Marian  Matuszczak podziękował  Panu  Burmistrzowi  za  to,  że  przyczynił  się  do  tego,  iż  w 
uroczystym przemarszu zorganizowanym w ramach uroczystych obchodów Porozumień Sierpniowych, 
które miały miejsce w Elblągu udział  wzięła  Orkiestra  Dęta Ochotniczej  Straży Pożarnej  z  Zielonki 
Pasłęckiej.    

Ad pkt 11
Zapytania i wnioski sołtysów.  

Pani Marzena Choma sołtys sołectwa Brzeziny zwróciła uwagę na konieczność obkoszenia przejazdu 
kolejowego w Brzezinach. 

Ad pkt 12
Ocena przygotowania gminnych placówek oświatowo-wychowawczych do nowego roku szkolnego 
2017/2018 w kontekście wdrożenia nowego ustroju szkolnego.

Przewodniczący Rady Miejskiej  powiedział,  że temat ten był  szczegółowo wyjaśniany na komisjach. 
Zapytał jaka jest orientacyjna kwota braków finansowych związanych z wdrożeniem reformy oświatowej. 

Pan Piotr Szczepkowski Kierownik Referatu Edukacji,  Promocji i  Rozwoju Gminy powiedział,  że na 
dzień  dzisiejszy  poniesiono  wydatki  w  wysokości  171  tys.  zł.  Na  kolejne  lata  planowana  kwota 
wydatków wynosi około 250 tys. zł. Wydatki na ten cel będą z pewnością ponoszone także w kolejnych 
latach.

Burmistrz Pasłęka podziękował w imieniu Rady Miejskiej w Pasłęku dyrektorom placówek oświatowych. 
Zwrócił uwagę na liczne inwestycje i remonty zrealizowane w pasłęckich placówkach oświatowych. Czas 
wakacji był  to czas wytężonej  pracy związanej  z przygotowaniami do wprowadzenia nowego ustroju 
szkolnego. W Szkole Podstawowej Nr 2 w  Pasłęku zakończona została duża inwestycja polegająca na 
budowie  stołówki  z  zapleczem  kuchennym  i  trzech  sal  dla  oddziałów  przedszkolnych.  W  dniu 
wczorajszym  uroczyście  oddany  został  do  użytku  piec  konwekcyjno-parowy  w  Przedszkolu 
Samorządowym  Nr  1  w  Pasłęku.  Podziękował  za  bardzo  dobrze  układającą  się  współpracę  Panu 
Kazimierzowi Jackowi Prezesowi ZNP w Pasłęku. Podziękowania złożył także na ręce rodziców, którzy 
wspierają działania oświatowe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku Pan Edward Skalij podziękował zespołowi, który przygotował 
wprowadzenie  reformy  oświatowej  w  pasłęckich  placówkach  oświatowych.  Obawiano  się,  że 
proponowane zmiany będą stwarzały sytuacje konfliktowe. Zaproponowane przez ten zespół rozwiązania 



spowodowały,  że  na  terenie  naszej  gminy wdrażanie  reformy oświatowej  odbywa się  spokojnie,  bez 
większych  awantur.  Ma  nadzieję,  że  dzieci  i  młodzież  nie  odczują  niedogodności  związanych  z 
wdrażaniem reformy oświatowej.

Informacja nt. „Ocena przygotowania gminnych placówek oświatowo-wychowawczych do nowego roku 
szkolnego 2017/2018 w kontekście wdrożenia nowego ustroju szkolnego.” stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 13
Ocena realizacji przedsięwzięć rekreacyjnych, sportowych i kulturalnych w sezonie wakacyjnym 
2017 r. 

Radni  nie  wnieśli  uwag  ani  pytań  do  informacji  na  temat  realizacji  przedsięwzięć  rekreacyjnych, 
sportowych i kulturalnych w sezonie wakacyjnym 2017 r., która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.

Przewodniczący Rady podziękował dyrektorom placówek za zorganizowanie tak wielu zajęć w okresie 
wakacyjnym.

Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę. Po przerwie obecnych było 13 radnych.

Ad pkt 14
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez gminę Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania 9 radnych „za” przy 4 głosach „przeciw” podjęto uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego przez gminę Pasłęk. 

Uchwała Nr VIII/48/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie zaciągnięcia  
kredytu długoterminowego przez gminę Pasłęk stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 15
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2017-
2023. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania  9 radnych „za” przy 4 głosach „przeciw” podjęto uchwałę w sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2017-2023. 

Uchwała  Nr  VIII/49/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  1  września  2017 roku w sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy  Pasłęk  na  lata  2017-2023  stanowi  załącznik  nr  10  do 
niniejszego protokołu. 

Ad pkt 16
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania  9 radnych „za” przy 4 głosach „przeciw” podjęto uchwałę w sprawie  zmiany 
uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk. 

Uchwała  Nr  VIII/50/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  1  września  2017 roku w sprawie  zmiany 
uchwalonego na rok 2017 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 



Ad pkt 17
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  poboru  podatku  rolnego,  leśnego,  od 
nieruchomości w drodze inkasa. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały został włączony do obrad dzisiejszej sesji w 
związku z wyborem na sołtysa sołectwa Robity – Wieś Pani Doroty Rudzińskiej. Radni nie wnieśli uwag 
do ww. projektu uchwały. 

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru 
podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa. 

Uchwała  Nr  VIII/51/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  1  września  2017 roku w sprawie  zmiany 
uchwały  w  sprawie  poboru  podatku  rolnego,  leśnego,  od  nieruchomości  w  drodze  inkasa  stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 18a
Podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Gminie Brusy,  położonej  na terenie 
powiatu chojnickiego w województwie pomorskim, w formie dotacji celowej na usuwanie skutków 
nawałnicy.

W odniesieniu do ww. projektu uchwały radny Cieśla powiedział, że tak się złożyło, iż był w tym miejscu 
dwa dni po tej tragedii. Jest to coś niewyobrażalnego. Tysiące drzew zostało poukręcanych. Cieszy go to, 
że chociaż cząstka pomocy będzie pochodziła od naszej gminy.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Brusy, położonej na terenie powiatu chojnickiego w województwie pomorskim, w formie dotacji celowej 
na usuwanie skutków nawałnicy.

Uchwała Nr VIII/52/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie udzielenia 
pomocy  finansowej  Gminie  Brusy,  położonej  na  terenie  powiatu  chojnickiego  w  województwie 
pomorskim,  w  formie  dotacji  celowej  na  usuwanie  skutków  nawałnicy  stanowi  załącznik  nr  13  do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 18b
Uchwała Nr VIII/53/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Czersk,  położonej  na terenie powiatu chojnickiego w województwie 
pomorskim, w formie dotacji celowej na usuwanie skutków nawałnicy.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Czersk,  położonej  na  terenie  powiatu  chojnickiego  w  województwie  pomorskim,  w  formie  dotacji 
celowej na usuwanie skutków nawałnicy.

Uchwała Nr VIII/53/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie udzielenia 
pomocy  finansowej  Gminie  Czersk,  położonej  na  terenie  powiatu  chojnickiego  w  województwie 
pomorskim,  w  formie  dotacji  celowej  na  usuwanie  skutków  nawałnicy  stanowi  załącznik  nr  14  do 
niniejszego protokołu.

Ad pkt 19
Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez 
samorządowe jednostki budżetowe prowadzące działalność określoną w ustawie o systemie oświaty 
w Gminie Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W  drodze  głosowania  13  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  utworzenia  i  gromadzenia  na 
wydzielonym  rachunku  dochodów  przez  samorządowe  jednostki  budżetowe  prowadzące  działalność 



określoną w ustawie o systemie oświaty w Gminie Pasłęk. 

Uchwała Nr VIII/54/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie utworzenia i 
gromadzenia na wydzielonym rachunku dochodów przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące 
działalność  określoną  w  ustawie  o  systemie  oświaty  w  Gminie  Pasłęk  stanowi  załącznik  nr  15  do 
niniejszego protokołu. 

Ad pkt 20
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  Powiatowi  Elbląskiemu  na  realizację  zadania 
publicznego (remont nawierzchni powiatowej ul. Limanowskiego w Pasłęku). 

W odniesieniu do ww. projektu uchwały radny Olbryś powiedział, że przed sesją dyskutował z radnym 
Kowalem na temat priorytetów przy realizacji inwestycji gminnych czy powiatowych. Zapytał czy gmina 
Pasłęk  nie  powinna  z  Powiatem Elbląskim przedyskutować  priorytetów przy planowaniu  inwestycji, 
zwłaszcza w sytuacji, gdy proponuje się wykonanie remontu bocznej ulicy Limanowskiego, w sytuacji 
gdy na wielu drogach w Pasłęku nie ma w ogóle asfaltu. Z tej sytuacji wynika postawa Klubu Radnych  
Pasłęk Razem przy podejmowaniu wcześniejszych uchwał. 

Radny Kopański stwierdził, że całkowicie popiera zdanie radnego Olbrysia, gdyż na jego osiedlu nadal są 
drogi  nieutwardzone.  Z  inicjatywą  kolejności  remontu  dróg  powiatowych  na  terenie  naszej  gminy 
występuje  nie  Powiat  Elbląski  a  Gmina  Pasłęk.  Nie  wie  dlaczego  ma  być  remontowana  ta  mało 
zaludniona boczna ulica w sytuacji gdy nadal na terenie Pasłęka jest wiele dróg nieutwardzonych. W 
pobliżu  tej  ulicy jest  ulica  Gdańska,  której  potrzeba  wyremontowania  jest  o  wiele  większa  od  ulicy 
Limanowskiego. Uznał, że należałoby rozważyć także remont ulicy Bankowej. Rada Miejska powinna 
dzielić pieniądze mądrze i sensownie. W ich ocenie potrzeba remontu ulicy Limanowskiego ma jedynie 
wydźwięk polityczny.  
 
W drodze głosowania 8 radnych „za” przy 4 głosach „przeciw” i 1 wstrzymującym się podjęto uchwałę w 
sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania publicznego.

Uchwała Nr VIII/55/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie udzielenia 
pomocy Powiatowi Elbląskiemu na realizację zadania publicznego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 21
Podjęcie uchwały w sprawie określenia przeznaczenia mienia gminnych jednostek organizacyjnych 
w związku ze zmianą ich formy organizacyjno-prawnej wynikającej z wdrożenia nowego ustroju 
szkolnego. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W drodze  głosowania  13  radnych „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  określenia  przeznaczenia  mienia 
gminnych jednostek organizacyjnych w związku ze zmianą ich formy organizacyjno-prawnej wynikającej 
z wdrożenia nowego ustroju szkolnego. 

Uchwała Nr VIII/56/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie określenia 
przeznaczenia  mienia  gminnych  jednostek  organizacyjnych  w  związku  ze  zmianą  ich  formy 
organizacyjno-prawnej wynikającej z wdrożenia nowego ustroju szkolnego stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu. 

Ad pkt 22
Podjęcie uchwały w sprawie wdrożenia „Programu oddłużeniowego” określającego szczególny tryb 
umarzania zadłużenia użytkowników lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu  Gminy 
Pasłęk. 



W odniesieniu  do  projektu  ww.  uchwały  radny  Łachmański  powiedział,  że  wdrażając  taki  program 
dajemy pewne środki dla osób, które lekceważą swoje obowiązki. Być może będzie to jednak szansa na 
to, aby niektórzy dłużnicy zrozumieli, że należy opłacać swoje zobowiązania. Jako Komisja Rewizyjna 
będą się temu przyglądać. 

Radny Cieśla  powiedział,  że  popiera  pomysł  wdrożenia  tego programu.  Należałoby jednak te  osoby 
doinformować w tym zakresie i wyjaśnić na czym ten program polega.

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Miklusz, który powiedział, że sama treść uchwały 
jest tak sformułowana, że jest w niej nałożony na Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Pasłęku  obowiązek  powiadomienia  indywidualnie  na  piśmie  wszystkich  mieszkańców,  których  ten 
program może objąć, o jego założeniach. Pan dyrektor Lango zapowiedział także, że będzie zapraszał 
wszystkich dłużników na spotkanie. 

Kolejno głos zabrał radny Kopański, który powiedział, że na posiedzeniu komisji dyskutowali na temat 
tego programu. Ma on objąć 170 rodzin. Może on budzić sprzeciw części społeczeństwa, która uczciwie 
płaci czynsz i poważnie traktuje swoje obowiązki. Zdarzają się przypadki, że ktoś wpadł w długi nie ze 
swojej  winy. Bardzo często jednak odbywa się to z winy dłużnika z pełną jego świadomością.  Klub 
Radnych  „Pasłęk  Razem”  nie  wierzy  w powodzenie  tego  programu.  Lepszym rozwiązaniem byłoby 
według niego rozłożenie spłaty zadłużenia  na  większą liczbę rat.  Nie wiadomo ile  osób skorzysta  z 
rozwiązań tego programu. Należałoby zrobić symulację skutków finansowych związanych z realizacją 
tego programu dla budżetu gminy. W tym celu powinna zostać przeprowadzona wśród tych 170 osób 
ankieta,  z  której  wynikłoby  zainteresowanie  dłużników  takimi  rozwiązaniami.  Stwierdził,  że  mają 
wątpliwości co do zastosowanych w tym projekcie uchwały rozwiązań prawnych.

Radna Czerska stwierdziła, że wątpi w dobrą wolę dłużników.

Natomiast radny Cieśla powiedział, że od czegoś należałoby zacząć. Od wielu lat nic się w tym zakresie 
nie robiło. Owszem te osoby, które uczciwie opłacają czynsz będą niezadowolone, ale nie ma rozwiązań 
idealnych.

Radny Kowal stwierdził,  iż ma tu podobne zastrzeżenia jak radna Czerska wynikające z tego, że nie 
wiemy czy ktoś będzie chciał skorzystać z założeń tego programu oddłużeniowego.

Radny Matuszczak powiedział, że jest to delikatny temat. Nie możemy podejrzewać, że ludzie nie płacą, 
bo  mają  złą  wolę.  Powyżej  12  miesięcy  zadłużone  są  143  rodziny.  Są  to  często  ludzie  starsi, 
zniedołężniali, biedni, niezaradni życiowo. Zapewne są wśród nich także osoby pracujące „na czarno”. 
Uchwalając ten program możemy tylko zyskać, bo tych pieniędzy i tak nie ma, gdyż osoby te nie płacą w 
ogóle.

Pan Jarosław Lango dyrektor ZGKIM w  Pasłęku powiedział, że przygotowując projekt ww. uchwały 
analizowali  różne  warianty  i  różne  procenty  umorzenia  zadłużenia.  Następnie  przedstawił  symulację 
wysokości spłacanej raty zadłużenia dla rodziny, której zadłużenie wynosi 50 tysięcy złotych, a czynsz za 
mieszkanie o powierzchni 35 m2 wynosi 150 zł. Wszystkie składniki dają miesięczną ratę w wysokości 
około 1 tysiąca złotych. Dla rodziny, która do tej pory w ogóle nie uiszczała opłat za czynsz będzie to 
stanowiło znaczny wydatek. Proponowany program oddłużeniowy ma charakter jednorazowy. Jest tak 
skonstruowanym żeby nie mówiono, iż gmina rozdaje pieniądze lekką ręką. Jest on skierowany do osób, 
które wpadły w tzw. spiralę zadłużenia.

Następnie głos zabrał Pan Stanisław Aftewicz mieszkaniec Pasłęka zainteresowany tym tematem, który 
powiedział, że jego zadłużenie wobec ZGKIM rozłożono mu na raty i w taki sposób je spłaca.

Radny Kopański  powiedział,  że  Pan  Aftewicz  korzysta  z  obecnie  funkcjonujących  rozwiązań  spłaty 
zadłużenia.  Zostało  zawarte  z  dłużnikiem porozumienie,  rozłożono spłatę  zadłużenia  na  raty.  Jest  to 
element ulgi, który funkcjonuje obecnie.



Dyrektor  Lango  powiedział,  że  załoga  ZGKiM  w  Pasłęku  stara  się  traktować  każdy  przypadek 
indywidualnie. Jest duża grupa osób, która nie jest w stanie wywiązywać się ze spłaty ustalonych rat,  
gdyż  przekracza  to  ich  dochody.  Inne  gminy  stosują  takie  programy.  Ma  to  sens,  gdy  jest  to  akt 
jednorazowy.  Nie  spotkał  się  z  gminą,  która  ponowiłaby realizację  programu  oddłużeniowego.  Gdy 
program ten wejdzie w życie będą monitorować każdego dłużnika indywidualnie i przekażą informację 
na temat jego realizacji. Trudno z góry zakładać, że przyniesie on negatywny skutek.

Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli nie spróbujemy wdrożyć tego programu oddłużeniowego, to 
zadłużenie i tak się nie zmniejszy, a może będziemy mogli w ten sposób pomóc potrzebującym. 

Radny Cieśla stwierdził, że być może wystarczy, iż ludziom da się szansę na spłatę zadłużenia.

W drodze głosowania 9 radnych „za” przy 3 głosach „przeciw” i 1 wstrzymującym się podjęto uchwałę w 
sprawie  wdrożenia  „Programu oddłużeniowego”  określającego  szczególny tryb  umarzania  zadłużenia 
użytkowników lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu  Gminy Pasłęk. 

Uchwała Nr VIII/57/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie wdrożenia 
„Programu oddłużeniowego” określającego szczególny tryb umarzania zadłużenia użytkowników lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu  Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 

Ad pkt 23
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Pasłęk na lata 
2017-2020 z perspektywą na lata 2021- 2024”. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze  głosowania  13  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  „Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Pasłęk na lata 2017-2020 z perspektywą na lata 2021- 2024”. 

Uchwała Nr VIII/58/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie uchwalenia 
„Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Pasłęk na lata 2017-2020 z perspektywą na lata 2021- 2024” 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 24
Podjęcie  uchwały  w sprawie  wymagań jakie  powinien spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o 
uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Pasłęk. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Pasłęk. 

Uchwała Nr VIII/59/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie wymagań jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 
Pasłęk stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 25
Podjęcie  uchwały  w sprawie  wymagań jakie  powinien spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o 
uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie  ochrony  przed  bezdomnymi 
zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 
zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Pasłęk. 



Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie wymagań jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 
przed  bezdomnymi  zwierzętami  oraz  prowadzenia  schronisk  dla  bezdomnych  zwierząt,  a  także 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Pasłęk. 

Uchwała Nr VIII/60/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie wymagań jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, 
a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Pasłęk stanowi załącznik 
nr 21 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 26
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicom na terenie Pasłęka. 

W odniesieniu do projektu ww. uchwały radna Czerska zaproponowała w imieniu Klubu Radny „Pasłęk 
Razem”  zmianę  proponowanych  nazw  ulic  ujętych  w  projekcie  uchwały.  Ulicę  „Morąską” 
zaproponowała  nazwać  „Dojazdowa”,  ulicę  „Zachodnią”  zaproponowała  nazwać  „Szeroka”,  ulicę 
„Krótką” zaproponowała nazwać „Piękna”, nazwę ulicy „Dolinka” zaproponowała pozostawić, podobnie 
jak ulicy „Wspólna”, a ulicę „Nad Wąwozem” zaproponowała zmienić na ulicę o nazwie „Widokowa”. 

Radny Świderski stwierdził, że w Pasłęku jest już ulica Widokowa.

Natomiast radny Kopański powiedział, że proponują zmianę nazwy ulicy „Krótka”, aby nie myliło się, że 
jest  ona  położona  obok  ulicy  Długiej  w  Pasłęku.  Ponadto  stwierdził,  że  w  Morągu  nie  ma  ulicy 
Pasłęckiej, dlatego nie ma powodu, aby nazywać ulicę Morąska.

Radny Łachmański stwierdził, że on pozostawiłby nazwę ulicy „Morąska”.

Przewodniczący Rady poddał propozycje nazw poszczególnych ulic pod głosowanie.

Dla pierwszej z ulic ujętych w projekcie uchwały zaproponowano nazwy „Morąska” i „Dojazdowa”. W 
drodze głosowania 13 radnych „za” wybrano nazwę „Morąska”.

Dla drugiej  z ulic ujętych w projekcie uchwały zaproponowano nazwy „Zachodnia” i  „Szeroka”.  Na 
nazwę  „Zachodnia”  radni  głosowali  w  następujący  sposób:  0  radnych  „za”  12  „przeciw”  i  1 
wstrzymujący  się  od  głosu.  Natomiast  na  nazwę  „Szeroka”  głosowało  13  radnych  „za”.  Wobec 
powyższego druga z ulic będzie nosiła nazwę „Szeroka”.

Dla trzeciej z ulic zaproponowano nazwy „Krótka” i „Piękna”. Na nazwę „Krótka” głosowało 0 radnych 
„za” i  13 radnych „przeciw”. Natomiast na nazwę „Piękna” głosowało 13 radnych „za”.  Wobec tego 
trzecia z ulic będzie nosiła nazwę „Piękna”.

Dla czwartej  i  piątej  z  ulic  ujętych w projekcie  uchwały zaproponowano jedną nazwę,  odpowiednio 
„Dolinka” i „Wspólna”.
Natomiast dla szóstej z ulic zaproponowano zmianę nazwy na „Wąwozowa” zamiast „Nad Wąwozem”.
Radni jednogłośnie przyjęli nazwę „Wąwozowa”. 

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicom na terenie 
Pasłęka. 

Uchwała Nr VIII/61/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie nadania nazwy 
ulicom na terenie Pasłęka stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 



Ad pkt 27
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu parkingu przy ul. Mickiewicza w Pasłęku. 

W odniesieniu do ww. projektu uchwały radny Kopański powiedział, że ma w stosunku do niego dwie 
wątpliwości.  Na posiedzeniu  komisji  dyskutowali  na temat  zapisu  § 7 pkt  2  „parkowanie  pojazdu z 
zamieszczoną w pojeździe lub na pojeździe ofertą jego sprzedaży”. Miał on zostać połączony z punktem 
1. „parkowanie pojazdu trwające dłużej niż dobę mające znamiona czynienia z Parkingu miejsca stałego 
postoju lub przechowywania pojazdu”. Ponadto stwierdził, że ma zastrzeżenia do nazwy parkingu. Uznał, 
że pasłęcki samorząd nie ma prawa nazwać Parkingu Staromiejskim. Ma prawo nazywać ulice, ale nie 
place. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy,  który powiedział,  że projekt tej  uchwały dotyczy uchwalenia 
regulaminu parkingu, a nie nadania mu nazwy. Nazwa tego parkingu jest to nazwa zwyczajowa. Nikt nie 
zabrania  przyjmować  nazw,  które  już  istnieją.  Została  ona  ustanowiona  przez  ustawienie  tablicy. 
Natomiast w odniesieniu do uwagi radnego Kopańskiego dotyczącej połączenia zapisu punktu 2 i 1 § 7 
regulaminu parkingu, Sekretarz Gminy powiedział, że po posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 
zastanawiali  się  nad  wprowadzeniem tej  zmiany do projektu  ww. uchwały,  jednak po zastanowieniu 
stwierdzili, że trudno będzie udowodnić, że samochód z ogłoszeniem sprzedaży parkuje ponad 12 godzin, 
dlatego gdyby wprowadzić taki zapis, byłby to przepis martwy, trudny do wyegzekwowania.  Są inne 
parkingi na Starym Mieście, gdzie można tego typu samochody zaparkować. 

Radny Kopański odnosząc się do wypowiedzi Sekretarza Gminy stwierdził, że dziwi go jego tłumaczenie 
nadania  nazwy  parkingowi  poprzez  ustawienie  tablicy  z  nazwą.  Wyraził  swoje  wątpliwości 
interpretacyjne do zapisu dotyczącego parkowania samochodów z wywieszoną ofertą sprzedaży. Uznał, 
że  powinniśmy  budować  jednoznaczne  prawo.  Rozumie,  że  poprzez  ten  zapis  chcemy  się  ustrzec 
traktowania tego parkingu jako giełdę samochodową, ale powinno to być dobrze ujęte. Zaproponował 
ujęcie zapisu uwzględniającego zakaz parkowania samochodów z ofertą sprzedaży dłużej niż dobę.

Radca  Prawny powiedział,  że  wprowadzenie  do  regulaminu propozycji  radnego  Kopańskiego będzie 
skutkowało tym, że samochody z zamieszczoną ofertą sprzedaży będą mogły parkować na tym parkingu 
przez 24 godziny.

Radny Kopański stwierdził, że bez monitoringu nie uda się tego zapisu respektować.

Radny Cieśla uznał, że zapis proponowany w projekcie uchwały powinien pozostać, gdyż jest to jedyny 
sposób, aby uchronić się przed powstaniem na tym parkingu „giełdy samochodowej”. 

Natomiast  radny Kopański  uznał,  że  uchwała  w  takiej  postaci  może  zostać  łatwo  zaskarżona,  gdyż 
ogranicza  swobody  obywatelskie.  Ponadto  stwierdził,  że  Straż  Miejska  nie  wykonuje  swojej  pracy 
należycie, gdyż na parkingach ustawiane są reklamy mobilne i nikt tego nie kontroluje. Na podstawie 
proponowanego regulaminu można wjechać na parking z mobilną reklamą. 

Pan Patryk Kwieciński Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich powiedział, że na parkingu będącym 
własnością  SM Pasłęczanka  przy ulicy Ogrodowej  jest  kolosalny problem z  autami  postawionymi  z 
wywieszonymi ofertami sprzedaży. Trudno jest udowodnić jak długo dany samochód jest zaparkowany. 
Ponadto odniósł  się  do wypowiedzi  radnego Kopańskiego dotyczącej  braku działań ze  strony Straży 
Miejskiej w kontekście reklam mobilnych ustawionych na parkingach, z którą się nie zgodził. Strażnicy 
rozwiązali  skutecznie  problem z  banerem  reklamowym  ustawionym  na  ulicy  Ogrodowej.  O  innych 
mobilnych reklamach na terenie Pasłęka nie ma informacji.

Radny  Kopański  stwierdził,  że  po  posiedzeniu  komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Gminy  interpretacja 
pracowników Urzędu  Miejskiego  w  Pasłęku  na  temat  regulaminu  parkingu  przy  ul.  Mickiewicza  w 
Pasłęku zmieniła się zupełnie. Stwierdził, że jeśli nie zmienią zapisu  § 7 pkt 2, to złoży skargę na tą 
uchwałę do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.



Radny Cieśla stwierdził, że będzie można kontrolować jak długo jest zaparkowany dany pojazd jedynie w 
sytuacji gdy będzie na nim monitoring.

Radny Kopański zaproponował wykreślenie z regulaminu § 7 pkt 2 „parkowanie pojazdu z zamieszczoną 
w pojeździe lub na pojeździe ofertą jego sprzedaży”. Należałoby monitorować jaki wpływ będzie mieć 
brak tego zapisu w regulaminie. W razie konieczności zawsze można ten regulamin poprawić.

Przewodniczący Rady stwierdził, że od Rady Miejskiej w Pasłęku wyszła propozycja zastosowania tego 
typu rozwiązań w regulaminie, aby uniemożliwić powstanie w tym miejscu giełdy.

Radny Kopański powiedział, że ulica Ogrodowa jest dużo bardziej atrakcyjna na handel samochodami. 
Przez trzy miesiące można sprawdzić jak ten regulamin sprawdzi się w praktyce.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  w Pasłęku Pan Marian Matuszczak zgłosił  wniosek formalny o 
wykreślenie § 7 pkt 2 z projektu regulaminu.

W drodze głosowania 13 radnych „za” przyjęto wniosek formalny radnego Matuszczaka.

W  drodze  głosowania  13  radnych  „za”  podjęto  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  parkingu  przy  ul.  
Mickiewicza w Pasłęku. 

Uchwała Nr VIII/62/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie regulaminu 
parkingu przy ul. Mickiewicza w Pasłęku stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 28
Podjęcie uchwały w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży 
Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Stegnach. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości 
na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Stegnach. 

Uchwała Nr VIII/63/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie oddania w 
użytkowanie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Stegnach 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 29
Podjęcie uchwały w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży 
Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Mariance. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości 
na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Mariance. 

Uchwała Nr VIII/64/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie oddania w 
użytkowanie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Mariance 
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 30
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  oddania  w  użyczenie  nieruchomości  na  rzecz  Ochotniczej  Straży 
Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Drulitach. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.



W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości 
na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Drulitach. 

Uchwała Nr VIII/65/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie oddania w 
użyczenie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej  Polskiej  w Drulitach 
stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 31
Podjęcie uchwały w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży 
Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Aniołowie. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie oddania w użytkowanie nieruchomości 
na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Aniołowie. 

Uchwała Nr VIII/66/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie oddania w 
użytkowanie nieruchomości na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Aniołowie 
stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 32
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  oddania  w  użyczenie  nieruchomości  na  rzecz  Ochotniczej  Straży 
Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Zielonce Pasłęckiej. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie oddania w użyczenie nieruchomości 
na rzecz Ochotniczej Straży Pożarnej Rzeczypospolitej Polskiej w Zielonce Pasłęckiej. 

Uchwała Nr VIII/67/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017 roku w sprawie oddania w 
użyczenie nieruchomości na rzecz Ochotniczej  Straży Pożarnej  Rzeczypospolitej  Polskiej  w Zielonce 
Pasłęckiej stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 33
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XI/55/05  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia 
16 grudnia 2005 r. dotyczącej Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków.

Radni nie wnieśli uwag do projektu ww. uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę  w sprawie zmiany uchwały Nr XI/55/05 Rady 
Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  16  grudnia  2005  r.  dotyczącej  Regulaminu  dostarczania  wody  i 
odprowadzania ścieków.

Uchwała  Nr  VIII/68/17 Rady Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  1  września  2017 roku w sprawie  zmiany 
uchwały  Nr  XI/55/05  Rady Miejskiej  w  Pasłęku  z  dnia  16  grudnia  2005  r.  dotyczącej  Regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 34
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

Na interpelację Pana Damiana Olbrysia, który w imieniu mieszkańców ulicy Rzemieślniczej poprosił o 
zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie środków na budowę tej ulicy, na wykonanie dokumentacji 
której  zabezpieczono środki w budżecie na rok bieżący odpowiedzi udzielił  Burmistrz Pasłęka,  który 
powiedział,  że jest  w kontakcie z mieszkańcami tej  ulicy i  będzie to analizował przy konstruowaniu 
projektu budżetu. Są jednak niektóre inwestycje, które awansem przejdą na kolejny rok.

Natomiast w odniesieniu do interpelacji radnego Olbrysia dotyczącej złego stanu ulicy Wojska 



Polskiego, Burmistrz powiedział, że Zarząd Dróg Wojewódzkich trudno przekonać do remontu tej drogi. 
W ostatnim czasie mówiono na temat budowy dwóch rond na terenie Pasłęka, ale nic z tego nie wyjdzie. 
Interpelację radnego Olbrysia prześle do ZDW.

W odniesieniu do interpelacji  Pana Krzysztofa Kowala,  który w imieniu mieszkańców podziękował 
władzom  Gminy  Pasłęk  i  Powiatu  Elbląskiego  za  wykonanie  remontu  chodnika  przy  ulicy 
Limanowskiego, Burmistrz podziękował radnemu za współpracę. Obecnie planowany jest kolejny krok 
remontu tej ulicy, którego inicjatorem był Starosta Elbląski. 

Natomiast odnosząc się do interpelacji  radnego Kowala na temat perspektyw rozwoju biznesu 
przy ulicy Firmowej Burmistrz Pasłęka powiedział, że planuje tam zainwestować firma DRE. Jeszcze w 
tym roku planuje wybudowanie hali o powierzchni 2 tys. m2, a w kolejnych dwóch latach ma zamiar 
wybudować hale  o  powierzchni  17 tys.  m2.  Ponadto  w tym miejscu  ma zamiar  zainwestować firma 
Składy Budowlane „Mrówka”, a także producent okien firma Artech i zakład zajmujący się klimatyzacją.

Na  interpelację  Pana  Zbigniewa  Cieśli,  który  podziękował  pasłęckiemu  samorządowi  za  pomoc 
udzieloną  Powiatowi  Elbląskiemu na  wykonanie  pierwszego  etapu  remontu  drogi  do  Aniołowa  oraz 
jednocześnie poprosił o drugi etap tej inwestycji odpowiedzi udzielił Burmistrz Pasłęka. Stwierdził, że 
trudno  jest  powiedzieć  czy  drugi  etap  remontu  drogi  do  Aniołowa  znajdzie  się  w  przyszłorocznym 
budżecie, ale chciałby dotrzymać tego, co obiecał na tegorocznym Zlocie Miłośników Aniołów.

Odnosząc  się  do  interpelacji  radnego  Cieśli  dotyczącej  zamontowania  znaków turystycznych, 
Burmistrz powiedział, że zwróci się w tej sprawie do GDDKIA, która jest właścicielem rond na drodze 
krajowej S-7. Będzie ich przekonywał, aby na rondzie umieścić znak kierunkowy do wioski tematycznej 
Aniołowo.  Ponadto  zwróci  właścicielowi  drogi  uwagę  na  mało  estetyczny  wygląd  rond  na  odcinku 
biegnącym na terenie naszej gminy.  

W  odpowiedzi  na  interpelację  Pani  Teresy  Czerskiej,  która  zwróciła  uwagę  na  teren  w  pobliżu 
skrzyżowania ulicy Augustyna Steffena i ulicy Zamkowej, gdzie mieszkańcy toną w błocie, Burmistrz 
powiedział, że będzie w tej sprawie rozmawiać z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych. 

Odpowiedzi  na  interpelację  Pana  Mariana  Oskroby,  który  zapytał  czy  na  terenie  naszej  gminy 
rozważano w przeszłości  podłączenie gazu ziemnego oraz czy jest  na to  szansa w przyszłości  także 
odpowiedzi  udzielił  Burmistrz  Pasłęka.  Powiedział,  że  jeden z  senatorów obiecał  wybudowanie sieci 
gazowej w Pasłęku. Różne firmy interesowały się budową tej sieci. Niemniej jednak realizacja tego typu 
inwestycji uzależniona jest od znalezienia strategicznego odbiorcy, którego na chwilę obecną nie ma.   

W  odpowiedzi  na  interpelację  Pana  Marka  Łachmańskiego,  który poprosił,  aby  po  zakończeniu 
budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Rogajnach zrobić porządek z drogami,  które są w złym stanie,  
Burmistrz  powiedział,  że  na  chwilę  obecną  muszą  zrealizować  inwestycję  związaną  z  budową sieci 
kanalizacyjnej.  Planowany jest  także  remont  drogi  dojazdowej  do  pól  w miejscowości  Rogajny.  Ma 
jednak tutaj złą wiadomość, gdyż na ogłoszony przetarg nie odpowiedział żaden oferent i konieczne jest  
ogłoszenie kolejnego przetargu.

Odpowiedzi  na  interpelację  Pana Krzysztofa  Kopańskiego,  który zapytał  ile  osób  zostało  objętych 
opłatą adiacencką, która została naliczona dla mieszkańców osiedla Pasłęk Północ po wybudowaniu tam 
drogi udzielił Pan Grzegorz Orłowski Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami. Powiedział,  
że wszczęto 4 postępowania administracyjne, które zakończyły się wydaniem trzech decyzji w sprawie 
ustalenia  opłaty  adiacenckiej  i  jednej  decyzji  w  sprawie  umorzenia  postępowania.  Nieruchomości 
wytypowane do naliczenia opłaty adiacenckiej zostały wybrane losowo. Następnie zlecono wycenę tylko 
tych  nieruchomości.  Miało  to  na  celu  przede  wszystkim  sprawdzenie  czy  naliczanie  opłat  będzie 
opłacalne przy uwzględnieniu związanych z tym kosztów. Właściciele nieruchomości przy ulicy Długiej 
wobec  których  wszczęto  postępowanie  administracyjne  w  sprawie  ustalenia  opłaty  adiacenckiej,  po 
zapoznaniu  się  z  operatem szacunkowym wnieśli  do  niego  pisemne uwagi.  W trakcie  toczącego  się 
postępowania ustalono, że ta inwestycja drogowa nie daje uprawnień do naliczania opłat adiacenckich, 
wobec czego postępowanie zostało umorzone. Właściciele nieruchomości przy ul. Wiosennej i Długiej 
wobec których ustalono opłaty adiacenckie dokonali wpłat po uprawomocnieniu się decyzji. W związku z 
brakiem podstaw prawnych do naliczenia opłat adiacenckich decyzje te zostały uchylone we własnym 



zakresie, a wniesione opłaty zwrócone. 
Natomiast właściciel nieruchomości przy ulicy Elbląskiej złożył odwołanie od decyzji Burmistrza 

Pasłęka do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Elblągu. Na wniosek Burmistrza Pasłęka w 
związku z nowymi ustaleniami Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło  zaskarżoną decyzję w 
całości.  

W odniesieniu do odpowiedzi na interpelacje radny Kopański poprosił o odpowiedź na swoją interpelację 
na piśmie i zapytał dlaczego tak mało postępowań administracyjnych zostało przeprowadzonych w celu 
naliczenia opłaty adiacenckiej.

Pan Orłowski wyjaśnił, że chcieli przede wszystkim sprawdzić czy naliczanie opłat będzie opłacalne przy 
uwzględnieniu kosztów związanych z jej naliczeniem.

Ad pkt 35
Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów. 

Odpowiedzi  na  wniosek Pani  Marzeny  Choma  sołtys  sołectwa  Brzeziny,  która  zwróciła  uwagę  na 
konieczność obkoszenia przejazdu kolejowego w Brzezinach, udzielił Burmistrz Pasłęka. Stwierdził, że 
będzie przekonywał Panią Sołtys, aby wykonali to w ramach funduszu sołeckiego.  

Ad pkt 36
Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż kolejna sesja Rady Miejskiej w Pasłęku odbędzie 6 października 
2017 roku.

Ad pkt 37
Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Pasłęku zamknął  obrady sesji,  która  trwała  od godziny 10.00 do 
godziny 14.35. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Pasłęku

mgr Edward Skalij
Sekretarz obrad:

Krzysztof Kopański

Protokołowała:

Anna Młynarczyk


